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Výbor pro výchovu a vzdělávání ZHMP 
 

zápis z jednání ze dne 1. 9. 2022 
 
 

Jednání Výboru pro výchovu a vzdělávání ZHMP (dále jen „Výbor“) se uskutečnilo od 13.00 
hod. v zasedací místnosti Nová Rada budovy Nové radnice MHMP. 
Jednání řídila předsedkyně Výboru Ing. Mariana Čapková, MBA. 
 
Přítomní členové Výboru: 
Ing. Mariana Čapková, MBA 
Mgr. Jan Čižinský 
Ing. Pavel Hájek 
Mgr. Jiří Koubek 
PhDr. et Mgr. Kryštof Kozák, Ph.D. 
Bc. Michaela Krausová 
Ing. Ivan Pilný  
RNDr. Marcela Plesníková  
 
Omluveni:  
Mgr. Karel Hanzlík 
Mgr. Jiří Růžička 
Mgr. Jakub Stárek 
 
Hosté:  
PhDr. Mgr. Vít Šimral, Ph.D. et Ph.D., radní hl. m. Prahy pro oblast školství, sportu, vědy a 
podpory podnikání 
Mgr. Lenka Němcová, ředitelka odboru školství, mládeže a sportu (SML) MHMP 
Ing. Alice Mezková, zástupkyně ředitele MHMP pro sekci služeb občanům 
Ing. Hana Pazderová - vedoucí oddělení financování škol a školských zařízení odboru rozpočtu 
Ing. Jaroslav Klusák, Ph.D., ředitel PO Pražské společenství obnovitelné energie 
Ája Boček, Centrum pro talentovanou mládež, z.s. 
 
Tajemnice: 
Mgr. Radana Mrázková 
 
 
Program: 
 

1. Zahájení, schválení programu a volba ověřovatele zápisu, schválení zápisu z minulého 
jednání 

2. Souhrnná informace o tiscích schválených Radou HMP na jejím 22. – 27. jednání 
3. Tisky, které budou předloženy k projednání na zasedání ZHMP: Z-10585 (návratná 

finanční výpomoc SPŠ na Proseku); Z-10612 (změna ZL ZŠ pro žáky s poruchami 
zraku, Praha 2) 

4. Informace – CTM: virtuální škola pro motivované studenty a cesta ke kvalitnímu 
mezinárodnímu vzdělání – Ája Boček, Centrum pro talentovanou mládež, z.s. 
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5. Informace – Energetika a využití obnovitelných zdrojů ve školských zařízeních - Ing. 
Jaroslav Klusák, Ph.D., ředitel příspěvkové organizace Pražské společenství 
obnovitelné energie 

6. Informace - Aktuální situace ve školství na území hl. m. Prahy – Mgr. Lenka Němcová 
7. Různé  
8. Diskuze a závěr  

 
1. Zahájení, schválení programu a volba ověřovatele zápisu 
 
Jednání zahájila úvodním slovem předsedkyně Výboru Ing. Mariana Čapková, MBA, ve 13.10 
hodin. 
Přítomno bylo 6 členů Výboru. Výbor byl usnášeníschopný. 
 
Předsedkyně Ing. Čapková předložila ke schválení program jednání. K navrženému programu 
se přihlásil Ing. Ivan Pilný, který uvedl, že by měly být projednány také tisky, které jsou 
zařazeny na program jednání ZHMP, ale členové Výboru je nemají k dispozici. Pokud tak 
nebude učiněno, navrhne, aby tyto tisky byly z jednání ZHMP vyřazeny, protože je Výbor 
nemohl projednat. 
Předsedkyně Výboru konstatovala, že tyto tisky nepředkládá odbor SML (jedná se o tisky 
v gesci odboru PRI a INV), tudíž nenáležejí do rozhodování Výboru pro výchovu a vzdělávání. 
Navrhla proto, aby s informací k těmto tiskům vystoupil radní PhDr. Mgr. Vít Šimral, Ph.D. et 
Ph.D. v bodě Různé, kde seznámí členy s jejich obsahem a zodpoví případné dotazy. 
K takto navrženému programu dala Ing. Čapková hlasovat: 
 
Hlasování: pro – proti – zdržel se 
             6 – 0 – 0 
Program jednání byl schválen. 
 
Ověřovatelem zápisu z jednání byl navržen Mgr. Jiří Koubek. 
 
Hlasování: pro – proti – zdržel se 
             6 – 0 – 0 
Návrh byl schválen. 
 
Výboru byl předložen ke schválení zápis z minulého jednání.  
K zápisu nebyly vzneseny žádné připomínky. 
 
Hlasování: pro – proti – zdržel se 
  6 – 0 – 0 
Zápis z minulého jednání Výboru byl schválen. 
 
 
2. Souhrnná informace o tiscích schválených Radou HMP na jejím 22. - 27. jednání 
 
Předsedkyně Výboru Ing. Mariana Čapková otevřela rozpravu k předložené souhrnné informaci 
o materiálech projednávaných na 22 - 27. jednání Rady HMP.  
Do rozpravy se přihlásil Ing. Ivan Pilný, který požádal o bližší informace k tisku R-44654, což 
je revokace smlouvy o partnerství s Pražským inovačním institutem – v důvodové zprávě 
nebylo objasněno, o jaký problém se jedná, co je předmětem revokace. 
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Radní PhDr. Šimral uvedl, že došlo ke změně úvazků v rámci realizačního týmu, kdy musela 
být větší část úvazků převedena přímo pod odbor školství, namísto realizačních partnerů.  
 
Ve 13.15 hod. se na jednání dostavila Bc. Michaela Krausová 
Přítomno 7 členů Výboru  
 
Ing. Pilný se dotázal, o přesun jaké finanční částky se jednalo – celková alokace byla 12 mil. 
korun, jaká částka byla tedy přesunuta přímo na MHMP?  
Radní PhDr. Šimral k tomu sdělil, že přesnou částku nemá k dispozici, ale nyní je podíl obou 
partnerů zhruba polovina.  
Žádný další člen Výboru se do rozpravy nepřihlásil. 
 
Výbor vzal předloženou souhrnnou informaci o tiscích projednaných na 22. - 27. jednání 
RHMP na vědomí. 
 
 
3. Tisky, které budou předloženy k projednání na zasedání ZHMP: Z-10585 (návratná 
finanční výpomoc SPŠ na Proseku); Z-10612 (změna ZL ZŠ pro žáky s poruchami zraku, 
Praha 2) 
 
Do rozpravy se žádný člen Výboru nepřihlásil. Předsedkyně navrhla usnesení. 
 
Usnesení:  
Výbor souhlasí s předloženým tiskem a navrhuje ZHMP projednat ho a schválit v předloženém 
znění. 
 
Hlasování: pro – proti – zdržel se 
  7 – 0 - 0 
Návrh byl schválen. 
 
 
Ve 13.25 hod. se na jednání dostavila RNDr. Marcela Plesníková 
Přítomno 8 členů Výboru  
 
 
4. Informace – CTM: virtuální škola pro motivované studenty a cesta ke kvalitnímu 
mezinárodnímu vzdělání – Ája Boček, Centrum pro talentovanou mládež, z.s. 
 
Pan Boček informoval přítomné o činnosti Centra pro talentovanou mládež (https://www.ctm-
academy.cz/), které již 12 let podporuje nadané motivované studenty, a také o výsledcích, 
kterých jejich studenti dosahují. Poté konstatoval, že vzhledem k množství pražských studentů, 
kteří v Centru studují, by bylo dobré, kdyby tito studenti mohli při svém studiu počítat 
s dlouhodobou finanční podporou hlavního města. Nejlépe prostřednictvím škol, na kterých 
studují. Tuto podporu by bylo vhodné deklarovat uzavřením memoranda mezi hlavním městem 
a Centrem pro talentovanou mládež. 
Ing. Ivan Pilný se dotázal, jak je to s financováním Centra. Kolik studenti platí a jaké podpory 
z různých programů, třeba MŠMT centrum čerpá. Zajímalo ho také, jakou částku by uvítali 
jako podporu HMP. 
Pan Boček sdělil, že MŠMT dříve poskytovalo na stipendia studentů 1 mil. korun. Škola tyto 
prostředky rozdělovala podle úrovně kurzů – studenti vyšší úrovně dostávali příspěvek 4000 
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korun a nižší 2000 korun. V současné době tuto částku MŠMT snížilo, takže škola přispívá na 
obou úrovních stejně, a to 2000 korun.  
Ing. Pilného zajímalo, kolik tedy platí studenti celkem. 
Pan Boček odpověděl, že na nejvyšší úrovni platí kolem 17 000 korun za celý rok studia 
konkrétního předmětu. Na nejnižší úrovni kolem 8000 korun. Ideální pro školy a studenty by 
podle něj byla padesátiprocentní podpora.  
Ing. Pavel Hájek se dotázal, jak tyto nadané a motivované děti hledají. Zda se na Centrum 
obracejí studenti sami, nebo spíš prostřednictvím škol. 
Podle p. Bočka si je někteří studenti naleznou sami, ale nejvíce studentů Centru doporučují 
samy školy, což je klíčové, protože hlavně učitelé vědí, jaký mají jejich studenti potenciál. 
Ing. Hájek se ještě zajímal o první úroveň programu – tzv. objevitelský program. Zajímalo ho, 
jakou úroveň angličtiny tyto děti potřebují. 
P. Boček uvedl, že objevitelský program je separátní větev, která je určená pro předškolní děti 
nebo děti nižšího věku a je veden v češtině. Je částečně on-line a částečně prezenčně.  
Ing. Pilný se ještě zeptal, zda škola zkoumala i jiný způsob financování než ze státního rozpočtu 
(od MŠMT), např. z evropských fondů. A zda se zajímali, jestli by šlo nějakým standardním 
způsobem žádat o finance, aniž by bylo nutné udělit Centru nějakou nestandardní podporu, 
kterou by žádalo mimo tyto systémy.  
P. Boček na to odpověděl, že nezaznamenali program, který by takto mohli využít.  
Ing. Čapková poděkovala za vystoupení a diskusi a přistoupila k dalšímu bodu 
 
 
5. Informace – Energetika a využití obnovitelných zdrojů ve školských zařízeních - Ing. 
Jaroslav Klusák, Ph.D., ředitel příspěvkové organizace Pražské společenství obnovitelné 
energie 
Ing. Jaroslav Klusák, Ph.D., v úvodu představil příspěvkovou organizaci Pražské společenství 
obnovitelné energie, která vznikla v únoru 2022. Uvedl, že tato organizace má dvě hlavní 
činnosti: 1. Rozvoj obnovitelných zdrojů v rámci HMP – v rámci klimaplánu, 2. realizaci 
centrálního nákupu energie pro příspěvkové organizace nebo organizace HMP.  Nejprve 
pohovořil o druhé činnosti – nákupu energie pro rok 2023 s tím, že od roku 2024 by rádi 
nakupovali i na burze. Poté se vrátil k první činnosti a konstatoval, že podporují instalaci a 
vznik projektů využití obnovitelných zdrojů energie jak na majetku hlavního města, tak i 
v soukromém sektoru – zaměřují se na SVJ a bytové domy. Zakázky realizují od prvotního 
záměru až po přípravu projektu, realizaci, provoz, zajištění licence i povinnosti vůči 
operátorovi.  
Následně informoval o projektech, které již uskutečnili, a nastínil, jaké projekty plánují. Pokud 
jde o školské objekty, v modernizačním fondu v 1. výzvě připravili 13 školských objektů. 
Dotace MŽP 15 mil. korun byla schválena v červnu 2022, nyní jsou zpracovány projektové 
dokumentace a posudky. Od června běží druhá výzva z modernizačního fondu. Pražské 
společenství mapuje zájem – komunikuje s odbory MHMP o vhodných zájemcích, kterých je 
momentálně již 30 –  mateřské školy, základní školy, divadla, bazény, městské části. Vyzval 
přítomné, aby se v případě zájmu obrátili na jejich organizaci. 
Ing. Čapková se dotázala, zda je organizace k dispozici našim školám a jestli se na ní mohou 
přímo obracet.  
Ing. Klusák sdělil, že školy hl. m. Prahy by měly komunikovat přes odbor školství – aby byly 
tyto kroky koordinované. Je vhodné instalaci obnovitelných zdrojů vždy spojit s opravami 
školních budov. 
Ing. Ivan Pilný k informaci Ing. Klusáka uvedl, že by byl rád, kdyby prioritou organizace byly 
především školy, ale i další budovy, které jsou v majetku města. Ty by měly mít přednost před 
bytovými domy nebo SVJ, a to z toho důvodu, že školy i sportoviště budou energetickou krizí 
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výrazně postiženy. A protože jsou pražská firma, měli by dávat přednost ošetřování pražského 
majetku, zejména v oblastech, kde peníze chybí, což jsou školy.  
Ing. Klusák k tomu sdělil, že Pražské společenství je podle zakládací listiny k dispozici všem 
subjektům. A záleží i na aktivitě odborů MHMP a správců budov. Pokud budou aktivní a budou 
navrhovat dost objektů, třeba i předposouzených statickými posudky, půjde to lépe a rychleji. 
Bytový sektor organizace obsluhuje, protože to má uvedeno ve zřizovací listině. Primárně se 
ale věnuje veřejným budovám. 
Předsedkyně Výboru poděkovala za příspěvek a za diskusi a přikročila k dalšímu bodu jednání. 
 
 
6. Informace - Aktuální situace ve školství na území hl. m. Prahy – Mgr. Lenka Němcová, 
ředitelka odboru školství, mládeže a sportu (SML) MHMP 
 
Mgr. Němcová sdělila, že odbor SML absolvoval s městskými částmi několik konzultačních 
setkání, kde do detailu řešili možnosti absorbování příchozích ukrajinských dětí. V některých 
MČ se to podařilo velmi dobře, některé narazily na hranici svých kapacit ještě před zápisem 
ukrajinských dětí. Pokud jde o mateřské školy, tak většina má výjimku – 28 dětí ve třídě, což 
je dost náročné.  
Zhruba polovina ukrajinských dětí, které jsou evidované v systému cizinecké policie, 
k zápisům zatím ale nepřišla (situace k 1.9.). Ředitelka dále uvedla, že v září se odbor spolu 
s MČ, na kterých bude hlavní tíha, bude snažit umístit děti, které ještě nepřišly, nebo je MČ 
nemají kam dát. Odbor je domluven s MŠMT, že s datem 30. 9. bude MČ předávat informaci 
o skutečně nepřijatých dětech – tedy těch, co se přihlásily k přijetí do školy a ta konkrétní škola 
jim z kapacitních důvodů nemůže vyhovět. V tuto chvíli se zdá, že MČ budou muset navyšovat 
počty žáků ve třídách na 30, protože v této situaci nebude možné držet nižší počet. Řekla, že 
situaci průběžně konzultují s MŠMT a ministerstvo si uvědomuje, že v Praze je zcela jiná 
situace. Že nepřichází v úvahu kaskádovitého řešení, které umožňuje LEX Ukrajina – když dítě 
nebude moci být umístěno na území obce, tak se o umístění postará kraj, nebo kraj sousední.  
Podle Mgr. Němcové se některé městské části (např. 1, 2, 4, 6, 11, 12, 13) dokázaly se situací 
vypořádat dobře – buď měly příznivý stav žáků, nebo dokázaly navýšit kapacitu školy ve 
zjednodušeném řízení podle LEX Ukrajina. V tomto řízení školy zatím požádaly o navýšení 
necelých 2000 míst ve školách. Největší problémy má Praha 3, 5, 10. Některé školy – zejména 
na Praze 13 - mají také nyní více než 45 % dětí s odlišným mateřským jazykem (OMJ), což 
bude obrovský nápor na učitele, asistenty i ředitele škol.  
MŠMT také znovu vydalo výzvu na zřízení adaptačních skupin, které jsou určeny i pro děti, na 
které se už vztahuje povinná školní docházka, a nebyly přijaty do škol.  
Městské části letos také hodně žádaly o zřízení přípravných tříd, protože ty jim pomohou 
saturovat nedostatek míst v povinném ročníku mateřských škol. Městská část, která měla místo 
a učitele, tak si o to zažádala. Protože pokud chce škola navýšit počty, musí mít prostory, učitele 
a také kapacitu školní jídelny, což už začíná být problém nejen na ZŠ, ale i na SŠ. Protože s tím, 
jak se zhoršuje ekonomická situace rodin, tak se zvedá i zájem o školní stravování 
středoškoláků. 
Poté Mgr. Němcová konstatovala, že musí pochválit MŠMT za velmi dobrou komunikaci se 
školami - informují je srozumitelně a včas. Je také zřízena informační linka, na které se ředitelé 
mohou ptát na případné nejasnosti. 
 
Předsedkyně Výboru Ing. Čapková poděkovala ředitelce Mgr. Němcové za nasazení celého 
odboru SML a za to, jak SML komunikuje s městskými částmi a předává jim aktuální 
informace. 
Poté přikročila k dalšímu bodu programu. 
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Ve 14.30 hod. z jednání odešel Mgr. Jan Čižinský. 
Přítomno 7 členů Výboru. 
 
 
7. Různé  
 
Předsedkyně Výboru Ing. Čapková požádala radního o avizovanou informaci k tiskům odboru 
projektového řízení (PRI), které bude předkládat na čtvrtečním zastupitelstvu. 
Radní PhDr. Šimral uvedl, že se jedná o čtyři tisky:  
R-44789 – k návrhu na poskytnutí dotací z dotačního programu Asistenční vouchery hl. m. 
Prahy prostřednictvím projektu Prague Smart Accelerator spolufinancovaného z Operačního 
programu Výzkum, vývoj a vzdělávání ČR 
R-45416 – k návrhu na udělení dotací z dotačního programu Pilotní ověření systému péče o 
talenty prostřednictvím projektu Prague Smart Accelerator spolufinancovaného z Operačního 
programu Výzkum, vývoj a vzdělávání ČR a k návrhu na úpravu rozpočtu hl. m. Prahy na rok 
2022 v kap. 04 - Školství, mládež a sport – jedná se o poskytnutí peněz pro nadané děti v rámci 
projektu PSA  
R-45441- k návrhu na poskytnutí neinvestičních účelových individuálních dotací na zajištění 
licencí umožňujících přístup studentů středních a vysokých škol na akce "Týden inovací 2022", 
"Disraptors Summit 2022" a "Future Port Youth" a na úpravu rozpočtu vlastního hl. m. Prahy 
na rok 2022, který se týká dotační podpory třech akcí, jež město podporuje od roku 2019 
R-44159 – k návrhu na poskytnutí neinvestiční účelové individuální dotace na zajištění provozu 
Pražského inovačního institutu, z. ú. v roce 2022 a na úpravou rozpočtu vlastního hl. m. Prahy 
na rok 2022. Tato provozní individuální dotace pro Pražský inovační institut (PII) napravuje 
stav, na který správní rada upozorňovala již v roce 2020 – potřebu zajistit provozní financování, 
které se dosud zvládalo z přímých nákladů jednotlivých projektů. V současnosti by ale mohlo 
hrozit, že rozvoj institutu bude nadále limitován, pokud se tato dotace neschválí. Dotace je 
navržena ve výši 11,3 mil. korun. Ani po schválení dotace nedosáhne podíl pražského rozpočtu 
na celkovém rozpočtu PII 15 procent. Správní rada vyzvala již několikrát zakladatele PII hlavní 
město Prahu ke schválení provozní dotace.  
Ing. Ivan Pilný k dotačnímu titulu k PII konstatoval, že je rád, že se to řeší, protože problémy 
s financováním byly od začátku vzniku ústavu. Připomněl ale, že Výbor tento tisk projednával 
již na minulém jednání Výboru a přijal usnesení, že dotaci podpoří po předložení a schválení 
auditu PII. Proto se ptá, zda byl tento audit předložen a zda ho schválila správní a dozorčí rada. 
A také jestli je audit k dispozici, a jaké jsou jeho závěry.  
Radní PhDr. Šimral sdělil, že audit byl dopracován včetně nápravných postupů, které lze 
přijmout. Většina toho, co bylo odhaleno, se postupně napravuje. Dozorčí i správní rada přijaly 
usnesení k nápravným krokům. Dojde také ke změně managementu – ředitel Bohumil Kartous 
se rozhodl ukončit své působení v institutu k 30. 9. 2022. Řízením institutu bude do konce roku 
pověřen Tomáš Lapáček, inovační manažer PII a vedoucí hlavního projektu Prague Smart 
Accelerator. Během této doby dojde k výběrovému řízení na pozici ředitele tak, aby nastoupil 
k 1. 1. 2023. Na závěr radní PhDr. Šimral uvedl, že si práce ředitele Kartouse cení, protože za 
dobu svého působení ve funkci navázal spolupráci s drtivou většinou velkých akademických 
pracovišť v Praze - v pozicích členů správní a dozorčí rady jsou tak zástupci ČVUT, UK a ČZU. 
Podařilo se mu také navázat spolupráci s Technologickou agenturou ČR a za to mu patří dík. 
Předsedkyně Ing. Čapková poděkovala radnímu PhDr. Šimralovi za informace k tiskům a 
přikročila k poslednímu bodu programu. 
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8. Diskuze a závěr 
 
Do diskuze se již nepřihlásil žádný člen Výboru. 
Předsedkyně Výboru Ing. Mariana Čapková na závěr poděkovala všem přítomným za účast a 
zejména za čtyřletou spolupráci při jednání Výboru. K poděkování za práci celého Výboru se 
připojil také jeho člen Ing. Ivan Pilný. Jednání Výboru bylo ukončeno ve 14.45 hod. 
 
 
 
 
 
 
………………………………………………… 
Ing. Mariana Čapková, MBA, předsedkyně Výboru pro výchovu a vzdělávání ZHMP 
 
 
 
 
 
 
………………………………………………… 
Mgr. Jiří Koubek, ověřovatel zápisu 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Zapsala: Mgr. Radana Mrázková, tajemnice Výboru pro výchovu a vzdělávání ZHMP 


